
Protokół Nr VIII/2024 z Sesji Rady Gminy Leszno 

z dnia 23 października 2024 r. 

 

VIII Sesję Rady Gminy Leszno otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał 

Dominiak, który przywitał zebranych Radnych, Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Panią Skarbnik, 

Radcę Prawnego, Sołtysów oraz pozostałych gości, i odczytał podstawę prawną zwołania Sesji 

Rady Gminy Leszno. Obrady rozpoczęły się o godz. 17: 30. W obradach wzięło udział  

15 radnych. Obrady prawomocne. 

 

Radny Pan Artur Ligięza zgłosił wniosek formalny nr 1, wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 4: Przyjęcie protokołów: Nr I/2024 z dnia 07 maja 2024r., Nr II/2024 z dnia 15 maja 

2024r., Nr III/2024 z dnia 22 maja 2024r.;  

Radny ma uwagi do protokołów, które wysłał pozostałym radnym na skrzynki mailowe, 

poruszył też temat ze wskazaniem uchybień, nieprawidłowości w zapisie czy pomijania 

znaczących fragmentów obrad.  

Zwrócił uwagę, że § 25 Statutu Gminy Leszno mówi o tym, że te protokoły przyjmuje się na 

następnej sesji. Poinformował, że uwagi zgłoszone przez radnych w formie pisemnej przyjęte 

przez radę, uwzględnia się w treści protokołu. Radny zaproponował, żeby rada jeszcze 

przyjrzała się tym protokołom, żeby te protokoły mimo opóźnienia przyjąć w formie takiej, 

żeby one już były zgodne z uwzględnieniem uwag i wniosków o ich sprostowanie.  

 

Przyjęcie wniosku formalnego: 

„Za” - 1 głosów 

„Przeciw” – 9 głosów 

„Wstrzymał się” – 4 głosów 

 

Radny Pan Artur Ligięza zgłosił wniosek formalny nr 2, wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 12: Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosków dot. gwarancji wykonanej 

nakładki z destruktu z funduszu sołeckiego wykonanej w Sołectwie Leszno Południe; 

Radny uzasadnił swój wniosek brakiem wystarczającej dokumentacji, brak treści skargi 

jednego z sołtysów, brak opinii prawnej i brak opinii komisji. 

 

Przyjęcie wniosku formalnego: 

„Za” - 1 głosów 

„Przeciw” – 7 głosów 

„Wstrzymał się” – 6 głosów 

 

Planowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

2. Przyjęcie porządku obrad; 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Leszno z działalności międzysesyjnej; 



4. Przyjęcie protokołów: Nr I/2024 z dnia 07 maja 2024r., Nr II/2024 z dnia 15 maja 

2024r., Nr III/2024 z dnia 22 maja 2024r.; 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno 

na lata 2024-2039; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 

2024; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku długoterminowego kredytu; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

gruntu na okres 10 lat; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie przyznania 

środków funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025 (Sołectwo Wólka); 

(projekt wniesiony przez Przewodniczącego Rady Gminy) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie przyznania 

środków funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025 (Sołectwo Zaborów); 

(projekt wniesiony przez Przewodniczącego Rady Gminy) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie przyznania 

środków funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025 (Sołectwo Leszno Północ); 

(projekt wniesiony przez Przewodniczącego Rady Gminy) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosków dot. gwarancji wykonanej 

nakładki z destruktu z funduszu sołeckiego wykonanej w Sołectwie Leszno Południe; 

(projekt wniesiony przez Przewodniczącego Rady Gminy) 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

14. Sprawy różne; 

15. Zamknięcie obrad.  

 

Prządek obrad został przyjęty: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 1 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad 3. 

Sprawozdanie Wójta Gminy Leszno z działalności międzysesyjnej; 

Pan Wójt poinformował, że wspólnie z zastępcą Pawłem Błażejewskim byli w Mazowieckim 

Zarządzie Dróg Wojewódzkich na spotkaniu z panem dyrektorem Obłękowskim. 



Na spotkaniu została omówiona sprawa, która ciągnie się już parę lat, czyli budowa 

brakującego odcinka ścieżki rowerowej wzdłuż drogi 579 od Białut w kierunku Leszna.  

Pan dyrektor poinformował, że w maju 2025 roku, będzie gotowy projekt tej inwestycji.  

W tym roku gotowy będzie, projekt budowy peronów przystankowych na ulicy Kujawskiego 

w Wyglądach i w Feliksowie. Teraz trwają ustalenia odnośnie organizacji ruchu.  

Odwodnienie drogi 580 na wysokości Feliksowa będzie zrobione w przyszłym roku. 

Wymieniane są chodniki wzdłuż drogi wojewódzkiej, w tej chwili w Lesznie i Zaborówku. 

Będą również wymieniane te chodniki przy drodze wojewódzkiej 580 na wysokości Wilkowej 

Wsi. 

Pan Wójt ma wystąpić do Departamentu Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego o budowę 

przejścia dla pieszych w przy skrzyżowania ul. Sochaczewskiej i ul. Tuwima, ale pan dyrektor 

MZDW powiedział, że Departament Infrastruktury raczej się na to nie zgodzi. 

Pan Wójt rozmawiał z burmistrzem Ożarowa Mazowieckiego, panem Pawłem Kanclerzem,  

w sprawie organizacji linii autobusowej z Zaborowa do Płochocina, wstępne szacunki 

wskazują na kwotę około 400 tysięcy złotych przy 15 kursach na tym odcinku Zaborów - 

Płochocin. Pan burmistrz jest zainteresowany tym tematem i jest również zainteresowany 

tym, żebyśmy wspólnie tą linię stworzyli. Natomiast pan burmistrz wskazał, że główny ciężar 

finansowania ze względu na takie jakby główne zainteresowanie będzie po stronie gminy 

Leszno, ale zasygnalizował, że oczywiście też tam będzie partycypował w kosztach. Czekamy  

na odpowiedź pana burmistrza, jaka to mogłaby być partycypacja.  

Pan Wójt odbył jeszcze spotkanie z Wojewódzkim Inspektorem Ochrony Środowiska  

w sprawie wspólnej kontroli, którą przeprowadzili ze Starostwem Powiatu Warszawskiego 

Zachodniego oraz pracownikami gminy w związku z tym, co dzieje się wokół firmy Dawtona. 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska poinformował, że nie będzie przeprowadzał 

wspólnie kontroli, ponieważ uważa, że zanieczyszczenie stawu przy ul. Sokołowskiej  

i wylewaniem ścieków na pola jest w gestii Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie, które to wydaje pozwolenia wodnoprawne i nadzoruje ich realizację.  

Pan Wójt skierował koleje wystąpienie do Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim 

związane z wylewaniem ścieków na pola oraz wystąpił też do Wód Polskich o przekazanie 

informacji dotyczących realizacji pozwoleń wodnoprawnych. 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska również skierował wystąpienie dotyczące 

zanieczyszczenia stawu do prokuratury. 

 

Ad. 4. 

Przyjęcie protokołów: Nr I/2024 z dnia 07 maja 2024r., Nr II/2024 z dnia 15 maja 2024r., Nr 

III/2024 z dnia 22 maja 2024r.; 

 

Protokoły został przyjęte:  

„Za” - 11 głosów  

„Przeciw” – 2 głosów  

„Wstrzymał się” – 2 głosów 

 

Ad.5. 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2039; 



Uchwała została szeroko omawiana na Wspólnym Posiedzeniu Komisji w poniedziałek. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Inwestycji radny pan Tomasz Maj, pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały oraz zmiany do WPF-u.  

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 2 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad.6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2024; 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany do projektu uchwały na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji w poniedziałek. 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 2 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku długoterminowego kredytu; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 2 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Ad.8. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu gruntu na 

okres 10 lat; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 2 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad.9. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie przyznania środków 

funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025 (Sołectwo Wólka); 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 15 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 



Ad.10. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie przyznania środków 

funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025 (Sołectwo Zaborów); 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 15 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie przyznania środków 

funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025 (Sołectwo Leszno Północ); 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 14 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Ad.12. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosków dot. gwarancji wykonanej nakładki  

z destruktu z funduszu sołeckiego wykonanej w Sołectwie Leszno Południe; 

Głos zabrał radny pan Artur Ligięza i nawiązał do statut gminy Leszno, ponieważ § 53d ustęp 

2 mówi, iż komisja rozpatruje sprawy niezwłocznie, formułując opinie, stanowiska, plany, 

sprawozdania, wnioski, decyzje lub rozstrzygnięcia zwane dalej uchwałami komisji.  

Do uchwał komisji artykuł 14 ustawy stosuje się odpowiednio.  

Wniosek jest z lutego, jeszcze z tamtej kadencji. Do projektu uchwały nie dołączono żadnych 

opinii komisji. W opinii pana Artura Ligięzy stanowi to naruszenie statutu, pan Artur Ligięza 

poprosił przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o wyrażenia stanowiska w tej 

sprawie. 

Radny pan Krzysztof Michalski, przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji udzielił 

odpowiedzi, iż w tej sprawie komisja zebrała się 26 sierpnia 2024 roku, została odczytana 

opinia prawna i Komisji stwierdziła, że pisma są bezzasadne i skierowała dalej ten wniosek  

do Wójta gminy Leszno. 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 10 głosów 

„Przeciw” – 1 głosów 

„Wstrzymał się” – 4 głosów 

 

Ad.13 

Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

Radny pan Tomasz Maj zapytał o ul. Topolową w Marianowie i przeniesienie hydrantu. 

Zastępca Wójta pan Paweł Błażejewski odpowiedział, że hydrant został przeniesiony około 

tygodnia temu. 



Następnie pan Tomasz Maj zapytał o organizację ruchu na ul. Ks. Raczkowskiego, Zastępca 

Wójta odpowiedział, że organizacja jest zatwierdzona. Kierownik referatu Komunalnego, 

będzie wprowadzał tę zmianę, do końca roku powinna być wprowadzona. Trzeba zrobić 

postępowanie, uzyskać ofertę na zrobienie organizacji ruchu, ustawić znaki, zarówno pionowe, 

jak i poziome i wyrysować, z tym, że znaki muszą być zasłonięte, powiadomienie zarządcy 

wyższej kategorii, czyli zarządu dróg powiatowych, taki jest wymóg i policji na 7 dni przed 

wprowadzeniem stałej organizacji ruchu i myślę, że do końca roku stała organizacja będzie 

wprowadzona.  

Radny pan Piotr Sucharski podziękował za szybką realizację wycięcia i wykorzenia krzaków 

przy ul. Brzozowej. Radny zapytał czy jest przeprowadzana weryfikacja biletu 

metropolitalnego, który jest wydawany mieszkańcom gminy Leszno.  

Radny pan Michał Mandes, poprosił, aby informować radnych o różnych ważnych 

wydarzeniach kulturalnych i związanych z samorządem. 

Radna pani Katarzyna Kępka poprosiła, aby pan Wójt podjął rozmowy z gminą Stare Babice 

w celu przyłączenia zachodniej części gminy do kanalizacji gminy Stare Babice. 

Radny pan Krzysztof Lipiński zapytał, kiedy zostaną zamontowane nowe szyby  

na przystankach autobusowych w Czarnowie, które zostały zniszczone. Pan Wójt 

odpowiedział, że takie zniszczenia musimy zgłaszać do ubezpieczyciela i po decyzji o wypłacie 

odszkodowania możemy przystąpić do wymiany. 

Radny pan Marcin Lewicki również poruszył temat kanalizacji, ponieważ opłaty za szambo  

w porównaniu do opłat za kanalizację są dużo większe. Radny uważa, że powinniśmy  

się zastanowić, co jest ważniejsze czy czas przyłączenia mieszkańców naszej gminy ze strony 

wschodniej do kanalizacji, czy patriotyzm lokalny i czekanie wiele lat na przyłączenie  

do oczyszczalni ścieków, która powstanie za kilka lat w Lesznie.   

Radny pan Artur Ligięza wystąpił do prezydium z pismem 13 września, które dotyczyło 

podjęcia działań zmierzających do nadania należytej powagi obradom gminy Leszno  

i eliminacji zachowań Przewodniczącego Rady Gminy, mających charakter dyskryminacji  

lub szykany oraz podjęcia kroków zmierzających do zaprzestania uporczywych działań 

Przewodniczącego Rady Gminy utrudniających panu Arturowi Ligięzie korzystanie  

z uprawnień wynikających z posiadanego mandatu radnego gminy Leszno. Radny 

podziękował Przewodniczącemu Rady Gminy, że wycofał się z tych działań. 

 

Ad.14. 

Sprawy różne; 

Przewodniczący Rady poinformował, że 14 listopada od godziny 15.00 do godziny 19.00 

odbędzie się szkolenie dla Rady Gminy Leszno w sprawie KPA i ustawy o samorządzie 

gminnym.  

Radna pani Marianna Malarowska zaprosiła Radnych oraz mieszkańców na wspólne 

odśpiewanie hymnu, które odbędzie się 8 listopada o godzinie 11.11 i bieg dzieci oraz wymarsz 

od Kopca Wolnościowego do Łysej Góry, który odbędzie się 11 listopada o godzinie 9:00  

w Świetlicy w Zaborowie, z Leszna też będzie szła taka grupa też do Łysej Góry i to będzie  

po 5,5 km, spotkają się na miejscu i potem wracając to będzie razem 11 km. To tak dla 

uczczenia tego dnia. 

 



Ad.15. 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Machał Dominiak zamknął VIII posiedzenie Rady Gminy Leszno w 

dniu 23 października 2024 roku. 

 

 

Sporządziła: Monika Szewczak-Kowalewska 

 

 


